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Vraag om uitleg van de heer Gilles Verstraeten aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk beleid 

 

Onderwerp: Vlaamse Sociale Bescherming (VSB) 

___________________________________________________________________________ 

 

Geachte collegevoorzitter, 

 

Het aantal Brusselaars dat is aangesloten bij de Vlaamse Sociale Bescherming (VSB) 

stagneerde tussen 2015 en 2019 rond de 43.000. In 2020 daalde het aantal met anderhalf 

procent, maar een duidelijke verklaring daarvoor hebben we niet. Sinds 2006 is de VSB een 

kwart van haar Brusselse leden verloren. Proportioneel is de daling nog een stuk sterker, gezien 

de Brusselse bevolking sindsdien fors is toegenomen. In het complexe Brusselse zorglandschap, 

dat helaas te danken is aan de Zesde staatshervorming, is het belangrijk dat zo veel mogelijk 

Brusselaars hun weg vinden naar de VSB. Door het niet-verplichte karakter lopen heel wat 

Brusselaars het recht op een bijkomende sociale bescherming mis. De bekendheid van de VSB 

vormt echter een pijnpunt in Brussel. 

 

Het laatste debat over dit onderwerp dateert van 10 juli 2020. In aanvulling van de off- en online 

basiscommunicatie nam de VGC in de voorbije jaren enkele initiatieven om de VSB te 

promoten. Zo gaf het Kenniscentrum Welzijn, Wonen en Zorg (WWZ) via lokale 

dienstencentra, mutualiteiten, ouderverenigingen, hogescholen en tal van organisaties 

infosessies op maat van burgers en intermediairen, o.a. over de voordelen van de aansluiting, 

de rechten op ondersteuning en meer gerichter over de persoonsvolgende financiering (PVF) 

omdat het Vlaams regelgevend kader hierover enorm is veranderd. In 2019 werden duizenden 

folders verspreid onder bibliotheken, gemeenschapscentra, woonzorgcentra en andere 

zorginstellingen en ook via de webshop, op een postkaart en meegestuurd met het VGC-

jaarverslag. In 2020 werden de folders nog breder verspreid, namelijk ook in o.a. 

onderwijsinstellingen en kinderdagverblijven.  

 

U gaf in juli 2020 ook mee dat het Kenniscentrum WWZ in 2020 in opdracht van de VGC en 

de Vlaamse Gemeenschap meewerkt aan de toepassing van de VSB en de PVF in Brussel omdat 

de Vlaamse kaders aangepast moeten worden om dat te laten werken in Brussel met zijn 

specifieke context en verschillende bevoegde overheden.  

 

De VGC bespreekt de evoluties van de VSB en de toepassing ervan met de bevoegde Vlaamse 

ministers en Administraties voor Welzijn en voor Brussel binnen de stuurgroep Woonzorg 

Brussel die wordt georganiseerd door Vlaams minister Benjamin Dalle, waarin het 

Kenniscentrum WWZ en het Huis voor Gezondheid eveneens betrokken zijn.  

 

Het is belangrijk dat we de VSB in de markt zetten als een onderdeel van een ruimer, 

aantrekkelijk en goed werkend Vlaamse Gemeenschapsaanbod in Brussel. Daarbij is het 

cruciaal dat we niet alleen ouderen maar ook jongeren en bij uitbreiding niet-zorgbehoevenden 

overtuigen waarom dit systeem aantrekkelijk is en een belangrijke investering in de toekomst. 

Ik vraag me af hoe de campagnes verlopen zijn in 2020 en 2021 en of het effect van de extra 

promotie al terug te zien is in het aantal aansluitingen in 2021. 

 

 



Daarom had ik graag volgende vragen gesteld: 

 

 Hoe is de VSB gepromoot in 2021? Wat staat er gepland voor 2022? 

 Hoeveel Brusselaars waren eind 2021 aangesloten bij de VSB? Is er een effect merkbaar 

door de opgedreven promotiecampagnes? 

 Wanneer is de stuurgroep samengekomen om de evolutie en toepassing van de VSB te 

bespreken? Wat is er beslist?  

 

Met de meeste hoogachting,  

 

Gilles Verstraeten 

Raadslid VGC 


